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Een historisch culturele stad zonder universiteit in een niet-dominerend Europees land. Daar gin
gen de leden van de Europese Beweging naar op zoek toen ze bijna 60 jaar geleden de perfecte 
locatie zochten voor de oprichting van het Europacollege. Mede dankzij de inspanningen van een 
aantal zeer invloedrijke lokale figuren waaronder gouverneur Pierre van Outryve d'Ydewalle en 
pater Karei Verleye, viel de keuze op Brugge. Ondertussen werd in 1994 ook een campus in de 
Poolse stad Natolin geopend.



Het idee voor de oprichting van het Europa- 
college ontstond tijdens het eerste congres 
van de Europese Beweging in Den Haag in 
1948. Op dit historisch congres kwamen 
ruim 800 afgevaardigden uit meer dan 
20 Europese landen samen om te discus
siëren over nieuwe samenwerkingsvormen 
in Europa, om zo oorlog en verdeeldheid 
voorgoed uit het Europese continent te 
bannen en samenwerking zoveel mogelijk 
te stimuleren.

Het Europacollege, waar pas afgestudeer
den en professoren van verschillende Eu
ropese landen samenwonen en -werken, 
past perfect in dit plaatje. "Het Europa
college was indertijd het eerste instituut 
dat zich volledig toespitste op Europese 
zaken en Europese integratie. Dat zijn er 
nu al heel wat meer geworden, maar het 
Europacollege blijft toch de instelling met 
de grootste Europese uitstraling. Onze col
leges worden gedoceerd door professoren 
en experten uit meer dan 25 verschillen
de landen. Daarnaast telde de campus in 
Brugge tijdens het huidige academiejaar 
310 ingeschreven studenten met 52 ver
schillende nationaliteiten. Op de campus in 
Natolin studeerden dit jaar 101 studenten 
uit 25 verschillende landen. Ook het feit 
op zich dat wij zowel in West-Europa als 
in Centraal-Europa een campus hebben, is 
uitzonderlijk", aldus rector Paul Demaret.

Dat de studenten in het Europacollege niet 
alleen samen studeren, maar ook samen 
leven, zorgt voor een speciale geest. Een 
geest die erg gewaardeerd wordt in het 
internationale bedrijfsleven, zo blijkt, want 
veel multinationals en internationale advo
catenkantoren staan al in het voorjaar te 
trappelen om de afgestudeerden in spe te 
rekruteren. "Het is voor de bedrijven echt 
een toegevoegde waarde dat onze studen
ten gewend zijn om in een internationale 
omgeving te werken en te leven. Ze be
grijpen mensen met een andere cultuur en 
weten ook op welke manier ze hiermee 
moeten omgaan. Door het drukke studie
programma leren onze studenten ook ef
ficiënt en onder stress te werken", vult de 
rector aan.

Ook het netwerk dat de studenten tijdens 
hun studie opbouwen is niet te onder
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schatten. De cursisten komen namelijk 
niet alleen in contact met professoren en 
medestudenten, maar ook met mensen uit 
de top van de Europese ambtenarij en het 
internationale bedrijfsleven die het Euro
pacollege als gastdocenten bezoeken. "Elk 
jaar is er ook een prestigieuze gastspre
ker die het academiejaar opent. Dit jaar 
mochten we de Britse staatssecretaris voor 
Buitenlandse Zaken en Gemenebestzaken 
David Miliband verwelkomen, volgend jaar 
in oktober komt de Duitse bondskanse
lier Angela Merkel op bezoek", aldus een 
trotse rector.

Klinkende namen
Ongeveer de helft van de afgestudeerden 
komt terecht in de publieke sector, voorna
melijk in de Europese instellingen. De rest 
kiest, in tegenstelling tot wat veel mensen 
nog steeds denken, voor een carrière in de 
bedrijfswereld. Velen onder hen worden 
partner in internationale advocatenkanto
ren, kiezen voor een job als consultant, of 
klimmen op tot manager in een multina
tional.

Dat het Europacollege topmensen levert, 
blijkt uit de lange lijst van alumni die het 
zowel in de publieke als in de private sec
tor ver schopten.

Klinkende namen binnen het Belgische 
bedrijfsleven zijn onder andere Luc Coene, 
vicegouverneur van de Nationale Bank van 
België, Mare Descheemaeker, CEO van de 
NMBS en Jan Van den Nieuwenhuijzen, 
CEO van SD Worx Group (de overkoepe
lende organisatie boven de HR consultan- 
cybedrijven SD Worx België en SD Worx 
Internationaal).

Ook in het buitenland zijn enkele topre- 
kruten van het Europacollege terug te vin
den. Zo zijn de minister van Buitenlandse 
Zaken van Oostenrijk, Ursula Plassnik en 
de minister van Buitenlandse Zaken van 
Finland, Alexander Stubb, oud-studenten, 
net als een voormalig lid van de Europese 
Commissie, de Spaanse Manuel Marin. 
Ook de adjunct-secretaris-generaal van de 
UN, Louise Fréchette, studeerde aan het 
Europacollege. Andere alumni zijn Nick 
Clegg, de leider van de liberaal democra
tische partij van het Verenigd Koninkrijk,
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en Helle Thorning-Schmidt, de leider van 
de sociaaldemocratische oppositiepartij in 
Denemarken.

"W ie een topjob binnen de Europese di
plomatie ambieert, droomt er van om am
bassadeur op het niveau van de Europese 
Unie te worden. Zij vertegenwoordigen 
hun land op een dagelijkse basis en heb
ben een grote invloed op de beslissingen 
over de Europese Unie. Veel van onze oud- 
studenten bekleden deze functie. Eén of 
twee jaar geleden zetelden zes of zeven 
alumni van het Europacollege als directeur- 
generaal in de Europese Commissie", weet 
rector Paul Demaret te vertellen.

Strenge selecties
Het Europacollege biedt postuniversitair 
onderwijs aan. Dit betekent dat normaal 
gezien enkel studenten met een universi
tair diploma de master-na-masteropleidin- 
gen kunnen aanvatten. Uitzonderingen 
bestaan, bijvoorbeeld voor studenten met 
een rechtendiploma uit Groot-Brittannië, 
maar zijn zeldzaam.

Studenten kunnen in het college terecht 
voor vier Europese studieprogramma's: 
'Europees recht', 'Europese politiek en 
administratie', 'Europese economie' en 
recent ook 'internationale en diploma
tieke betrekkingen van de EU'. In Natolin 
is er ook nog een vijfde multidisciplinair 
programma, dat de Europese integratie 
bestudeert vanuit verschillende perspectie
ven, zoals geschiedenis, recht, politiek en 
economie.

Niet iedereen kan aan het Europacollege 
studeren. Enkel de meest bekwame en 
gemotiveerde studenten worden toege
laten. "De capaciteiten van de studenten 
bepalen of ze worden toegelaten. Het al 
dan niet kunnen betalen van het inschrij
vingsgeld (20.000 euro, nvdr.) mag ze
ker geen selectiecriterium zijn. Meer dan 
80% van de studenten studeert hier dan 
ook dankzij een beurs. Wij proberen ook 
studenten van de buurlanden van de Eu
ropese Unie aan te trekken. Dit is niet 
gemakkelijk, want daar moet geld voor 
gevonden worden. Spanje geeft hierin een 
mooi voorbeeld. Spanje creëerde vijf beur
zen voor studenten van Latijns-Amerika,
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■ Het gerestaureerde Jezuïetenklooster op de Brugse site Verversdijk verenigt traditionele restauratie met een uitgesproken 
moderne architectuur.

Zuid-Amerika en Centraal-Amerika om 
naar het college te komen. Polen doet 
hetzelfde voor studenten uit Oekraïne en 
Wit-Rusland. De Vlaamse overheid geeft 
ook kleine beurzen aan studenten die naar 
Natolin gaan".

Goede contacten met het 
bedrijfsleven
Het Europacollege biedt niet enkel aca
demische programma's aan. Mensen 
uit het bedrijfsleven en diplomaten 
kunnen er ook terecht voor intensieve 
(zomer)programma's. Deze opleidingen 
worden ontwikkeld door het Develop- 
ment Office, dat nauwe contacten on
derhoudt met buitenlandse universitaire 
instellingen.

Dit Development Office staat ook in voor 
de codificatie van Europese wetteksten. 
Het is belangrijk dat de Europese wetge
ving in elke Europese taal op een uniforme 
manier vertaald is. Dankzij het grote net
werk waarop het Europacollege kan steu
nen, is zij misschien de enige instelling die 
deze opdracht voor de Europese Commis
sie kan uitvoeren.

Rector Demaret: "Om onze banden met 
grote bedrijven te versterken, hebben we 
ook een Executive Education Program
opgestart. In dit programma komen top
managers, professoren en topambtenaren

of politici samen om belangrijke Europese 
dossiers te bespreken De klimaatkwestie 
en de betrekking tussen de EU en Rusland 
zijn hier voorbeelden van. Daarnaast zorgt 
dit programma er ook voor dat we kennis 
krijgen van de noden van de bedrijfswe
reld wat betreft Europese zaken. We kun
nen ons opleidingsaanbod hier dan aan 
aanpassen. Zo krjgt onze economische 
afdeling volgend jaar eer zijtak, Europe- 
an Business and Integration. Op deze

Een rector met West-Vlaamse roots

Professor Paul Demaret werd op 1 febru
ari 2003 rector van het Europacollege. 
Daarnaast is hij nog steeds buitenge
woon hoogleraar aar de Universiteit van 
Luik.

Naast zijn doctoraatstitel in de rechten 
van de Universiteit van Luik, behaalde 
professor Demaret een L..M. aan de Uni
versiteit van Colombia en een J.S.D. aan 
de U.C. Berkeley.

manier oriënteren we ons meer naar het 
bedrijfsleven toe, zonder de richting op te 
gaan van bijvoorbeeld de Vlerick Manage
ment Scnool".

Uitbreiding
Sinds de oprichting van het Europacollege 
in 1950 is het aantal studenten vertien
voudigd Deze groei, samen met de uit
breiding van het aantal activiteiten, leidde 
recent tot een uitbreiding op de Brugse 
site Verversdijk. ■

De rector zag het daglicnt in Oostende, maar verhuisde na één jaar al naar Doornik, 
waar hij een Franstalige opvoeding kreeg. Ondanks het feit dat de twee werktalen in 
het Europacollege het Ergels en het Frans zijn, spreekt de rector vloeiend Nederlands. 
Hij woont sinds enkele jaren in Brugge, maar reist minstens één keer per maand naar de 
campus in Natolin, om er de contacten met de vicerector ter plaatse te onderhouden.


